
Referat af dialogmøde i Distrikt Nord under høringen om fremtidens folkehuse 
  
Dato: mandag den 18. marts 2024   
Lokation: Folkehuset Skejby  
Antal deltagere: ca. 70 deltagere  
  
  
Dialog om kategori 1  
  
Folkehuset Sabro  

• Der er et ønske om, at biblioteket beholdes på skolen frem for, at det lægges sammen med 
folkehuset.   

  
Folkehuset Skødstrup  

• Der bliver spurgt ind til, hvad succeskriterierne er for folkehusene, og om det er det samme for 
alle folkehuse. Der kan her ses på, hvad der kan gøres for at få flere aktiviteter i folkehuset. Det 
kunne give mere ro lokalt, hvis man kan få større vished over, hvornår man har opnået 
succeskriteriet i folkehusene.   

  
Dialog om kategori 2+3  
  
Folkehuset Abildgården  

• Det er glæde ved træningsfaciliteterne, hvor der blandt andet laves stolegymnastik. Der er 
bekymring for, hvor man kan træne, hvis folkehuset lukker.   
• Der bliver spurgt ind til økonomien for Folkehuset Abildgården, og hvor besparelsen er ved en 
lukning. Der ønskes afklaring om stedet.    
• Der bliver spurgt ind til, hvad man gør med brugerne og aktiviteterne, når Plejehjemmet 
Abildgården skal ombygges, og det får konsekvenser for folkehuset.   
• Caféen har åbnet og lukket af flere omgange. Der er i dag et tekøkken, og det fungerer rigtig 
godt.   
• Det er dyrt at transportere sig til andre folkehuse for brugerne.   
• Borgerne ved ikke nødvendigvis selv, hvordan de skal komme videre til andre fællesskaber – 
det har de behov for hjælp til.   
• Der er en stor sal, som ønskes bevaret. Den store sal og mindre lokaler, gives der udtryk for, 
er placeret væk fra plejehjemmet, og som godt kan kører videre, selvom plejehjemmet skal rives 
ned og genopbygges.   
• Der er gode aktiviteter på stedet og tilskuddet til aktiviteter er dækkende.     

  
Dagcenter Midt (tidligere Folkehuset Christiansbjerg)  

• Der udtrykkes utilfredshed med, at folkehuset er lukket til fordel for et dagcenter. Borgerne 
ved ikke, hvilket folkehus de hører til nu, hvor det er blevet et dagcenter.   
• Der blev gjort opmærksom på, at der kan være behov for at se på adgangsforholdene til 
lokaler i kælderen.   
• Der bliver spurgt ind til, hvordan man vil bevare fællesskaberne, og hvordan fællesskaberne 
findes. Det er ikke oplevelsen, at fællesskaberne blev hjulpet godt videre, da Bjerggården 
overgik til et dagcenter.   
• Der er ikke de store transportmuligheder til andre steder, da busforbindelser er blevet 
nedlagt.   
• Borgerne vil gerne gøre brug af lokalerne, når andre ikke bruger dem, og når det ikke 
benyttes af dagcentret.   
• Borgerne vil gerne have mulighed for selvtræning på stedet. De oplever på nuværende 
tidspunkt, at de ikke må benytte de redskaber, der er stillet frem.    
• Det vil være en fordel, hvis salen kan være til rådighed fx til lokalhistorie, hvor 25 mennesker 
mødes hver uge.   
• Der er et arkiv, som indeholder materialer, der fortæller hele historien om Christiansbjerg. Det 
er vigtigt at bevare.   



   
Toftegården   

• Folkehuset har ingen café, men det betyder også, at det ikke har et underskud. Det giver 
derfor ikke mening at nedlægge et folkehus, der fungerer godt. Folkehuset har et køkken og 
masser af aktiviteter.   
• Der allerede en café i Herredsvang, det giver derfor ikke mening, at der skal være en café i 
folkehuset, da der ikke kan køre to caféer rundt derude.   
• Der bliver gjort opmærksom på, at Herredsvej er virkelig befærdet, og nærmest umulig at 
krydse, hvilket er en udfordring.   
• Der er mange, der kommer og træner i folkehuset.   
• Borgeren har været til et møde vedr. Herredsvang, hvor tidshorisonten er 5 år, men hvad skal 
der ske med folkehuset i mellemtiden, hvis det skal ses i sammenhæng med Herredsvang.    
• Der er interesse for, hvordan der kan laves gode synergier med det kommende 
sundhedshus.   
• Der udtrykkes et ønske om at flytte Toftegården fra kategori 3 til kategori 1.   
• Der gøres opmærksom på ’Netværket Herredsvang’, hvor der er klubhus, klub mm. Her 
opleves det allerede, at der laves mulighedsstudier, og at der ikke behøves flere.  

  
Øvrige kommentarer  
    

• Borgerne har lavet en underskiftindsamling imod lukningen af folkehusene, hvor mange 
underskrifter er blevet indsamlet.   
• I mulighedsstudier er det vigtig med fokus på, hvad der ligger i de enkelte områder, hvor det 
kunne være vigtigt med synergier. Det er vigtig, der ikke kommer nogle ’sorte huller’ på kortet, 
hvis et folkehus lukker.     
• Der er store udfordringer med transport, hvis borgerne ikke kan tage offentlig transport direkte 
hen til andre lokaler med aktiviteter.   
• Det vil være godt med succeskriterier for folkehusene, så lokalsamfundene og folkehusene 
har noget at forholde sig til.   
• Der skal være fokus på, hvordan folkehusene kan hjælpe de personer, der ikke kan overskue 
eller overkomme deres tilværelse.   
• Der bør være opmærksom på de mest sårbare grupper i Carl Blochs Gade.   

 


